

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

14 حزيران (يونيو) 2023 🔻 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

10 people have won \$ 381 Billion since the Beginning of

The wealth of Tesla CEO Elon Musk has risen at the fastest pace among the billionaires on the "Bloomberg" list of the super-rich, as his wealth has gained an additional \$88.1 billion since the beginning of 2023.

The total wealth acquired by the 10 richest billionaires since the beginning of the year amounted to \$381 billion, which means that Elon Musk's share is close to a quarter of those gains by 23.1 percent after his wealth

rose to \$225 billion. The list witnessed a complete dominance of technology billionaires, as 8 out of the 10 most profitable billionaires are linked primarily to technology, especially Tesla, Microsoft, Google, Oracle, NVIDIA, Amazon, and Facebook.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



The member chambers of the Federation of White Sea Chambers of Commerce and Industry "ESCAMI" re-elected Ahmed El-Wakeel, President of the Alexandria Chamber, to preside over the federation until the end of 2024, with the unanimous consent of all chambers, during their meetings in Barcelona, Spain.

The federation brings together more than 300 chambers from 23 countries bordering the White and Black Seas, representing more than 100 million companies.

Al-Wakil indicated that the Union of Chambers of the Mediterranean currently has 27 regional sectoral projects to support cooperation between companies from the two parts of the Mediterranean funded by grants from the European Union with more than 120 million euros in the sectors of industry, support for entrepreneurs, renewable energy, agriculture, environment, and sustainable tourism. In addition to facilitating companies' access to soft loans, investment risk guarantees, and trade financing available from various banks and development funds, which exceed 22 billion euros.

Source (Al-Jumhuriya Online, Edited)

10 أشخاص ربحوا 381 وليار دولار ونذ بداية 2023!

ارتفعت ثروة الرئيس التنفيذي لشركة "تسلا"، إيلون ماسك، بأسرع وتيرة بين المليار دير ات في قائمة "بلومبرغ" لفاحشى الثراء، حيث كسبت ثروته 88.1 مليار دولار إضافية منذ بداية 2023.

وبلغ إجمالي الثروة المكتسبة لأغنى 10 مليارديرات منذ بداية العام 181 مليار دولار، وهو ما يعنى أن نصيب إيلون ماسك يقترب من ربع تلك المكاسب بواقع 23.1 في المئة، بعد أن ارتفعت ثروته إلى 225 مليار دولار. وشهدت القائمة هيمنة كاملة لمليار دير ات التكنولوجيا، إذ إن

8 من أصل أكثر 10 مليار ديرات ربحاً، ترتبط ثرواتهم بشكل أساسي بالتكنولوجيا، خاصة شركات "تسلا"، و"مايكروسوفت"، و"غوغل"، و"أوراكل"، و"إنفيديا"، و"أمازون"، و"فيسبوك".

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

إعادة انتخاب أحود الوكيل لرئاسة اتحاد غرف البحر الأبيض للتجارة

أعادت الغرف الأعضاء باتحاد غرف البحر الأبيض للتجارة والصناعة "الاسكامي" انتخاب أحمد الوكيل رئيس غرفة الإسكندرية لرئاسة الاتحاد حتى نهاية 2024، بإجماع كافة الغرف وذلك أثناء اجتماعاتها ببر شلونة بإسبانيا ويجمع الاتحاد أكثر من 300 غرفة من 23 دولة مطلة على البحر الأبيض والبحر الأسود، ويمثلون أكثر من 100 مليون شركة.

وأشار الوكيل إلى أن اتحاد غرف البحر الأبيض لديه حاليا 27 مشروعا إقليميا قطاعيا لدعم التعاون بين الشركات من شطرى البحر الأبيض ممولين بمنح من الاتحاد الأوروبي بأكثر من 120 مليون يورو في قطاعات الصناعة، ودعم رواد الأعمال، والطاقة المتجددة، والزراعة، والبيئة، والسياحة المستدامة، إلى جانب قيامه بتيسير حصول الشركات على القروض الميسرة، وضمانات مخاطر الاستثمار وتمويل التجارة المتاحة من مختلف البنوك والصناديق الإنمائية والتي تتجاوز 22 مليار يورو.

المصدر (الجمهورية أون لاين، بتصرّف)



Moody's Affirms the Credit Rating of Oatari Banks with **Stable Expectations**

Moody's has confirmed the credit rating of QNB, Qatar Islamic, QIIB, Dukhan, and AlAhli banks. The future outlook was fixed at a stable degree.

Moody's report relied on confirming the rating and fixing the outlook for five Qatari banks, based on profitability, asset quality, strong capitalization, and the government's ability to support when needed.

The profits of the aforementioned five banks

in the first quarter of 2023 grew by 6.5 percent year-on-year, to reach 5.7 billion riyals, which represents 80 percent of the total profits of the banking and financial services sector by the end of March 2023.

Source (CNBC Arabic website, Edited)

وكالة Moody's تثبّت التصنيف الائتواني للبنوك القطرية مع توقعات مستقرة

أكدت وكالة Moody's التصنيف الائتماني لبنوك QNB ، وقطر الإسلامي، والدولي الإسلامي، ودخان، والأهلى. وثبتت النظرة المستقبلية عند درجة

واستند تقرير موديز في تأكيد التصنيف وتثبيت النظرة لخمسة بنوك قطرية، إلى الربحية وجودة الأصول، والرسملة القوية، وقدرة الحكومة على الدعم عند الحاجة.

هذا ونمت أرباح البنوك الخمسة آنفة الذكر في الربع الأول من عام 2023 بنسبة 6.5 في المئة على أساس سنوي وصولاً إلى 5.7 مليار ريال، ما يمثل 80 في المئة من إجمالي أرباح قطاع البنوك والخدمات المالية بنهاية مارس/ أذار 2023.

المصدر (موقع CNBC عربي، بتصرّف)

■ The UAE is expected to Attract 4,500 Millionaires in 2023

"Henley & Partners", which tracks wealth trends and investment migration around the world, expected the UAE to attract 4,500 new millionaires this year. The UAE ranked second after Australia, which is expected to attract the largest number of high-net-worth individuals globally at 5,200, according to Henley in the report, which focuses on the wealthy with net worths of \$1 million or more. Singapore came in third; It is expected

to attract 3,200 millionaires this year, followed by the United States in fourth place with 2,100 millionaires, while Switzerland is expected to attract up to 1,800 millionaires, which puts it in fifth place in the world.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

الإوارات ورشحة لاستقطاب 4500 وليونير في 2023

توقعت مؤسسة "هنلي أند بارتنرز"، التي تتبع اتجاهات الثروة وهجرة الاستثمار في جميع أنحاء العالم، أن تستقطب دولة الإمارات 4500 مليونير جديد هذا العام. واحتلت الإمارات المرتبة الثانية بعد أستراليا، التي من المتوقع أن تجتذب أكبر عدد من الأفراد ذوى الملاءة المالية العالية على مستوى العالم عند 5200 شخص، حسبما أفادت «هنلي» في التقرير الذي يركز على الأثرياء الذين تبلغ ثرواتهم الصافية مليون دولار

أو أكثر. وجاءت سنغافورة في المركز الثالث؛ إذ من المتوقع أن تستقطب 3200 مليونير هذا العام، تليها الولايات المتحدة في المركز الرابع بـ 2100 مليونير، فيما من المتوقع أن تجتذب سويسرا ما يصل إلى 1800 مليونير، مما يضعها في المركز الخامس على مستوى العالم.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

"Meta" launches a "Human-Like" Artificial Intelligence Model for Processing and Analyzing Images

Meta Platforms has revealed that it is providing researchers with access to a new "humanlike" artificial intelligence model that can analyze and complete images with a higher degree of accuracy than existing models.

The new model, i-JEPA, uses prior knowledge about the world to fill in missing parts of images, rather than simply looking at

nearby components like other generative AI models. This approach involves a kind of human-like thinking supported by chief artificial intelligence scientist Jan Lucan and helps the technology avoid common errors in AI-generated images, such as a human hand appearing with extra fingers.

Meta is one of the most popular publishers of open-source AI research through its own in-house research lab.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



"ميتا" تطلق نووذج ذكاء صناعي "شبيه بالبشر".. لمعالجة وتحليل الصور

كشفت شركة ميتا بلاتفورمز، عن توفير للباحثين إمكان الوصول إلى نموذج ذكاء صناعي جديد "شبيه بالبشر" يمكنه تحليل واستكمال الصور بدرجة دقة أعلى من النماذج الحالية.

ويستخدم النموذج الجديد (آي-جيه.إي.بي.إيه) المعرفة السابقة عن العالم ليكمل الأجزاء المفقودة من الصور بدلا من الاكتفاء بالبحث في المكونات القريبة مثل نماذج الذكاء الصناعي التوليدي الأخرى.

ويتضمّن هذا النهج نوعا من التفكير الشبيه بالبشر يدعمه كبير علماء الذكاء الصناعي يان لوكان ويساعد التكنولوجيا على تجنب الأخطاء الشائعة في الصور المولدة بواسطة الذكاء الصناعي، مثل أن تظهر يد الإنسان بأصابع

وتعدّ "ميتا"، من أكثر ناشري أبحاث الذكاء الصناعي مفتوحة المصدر عبر مختبر الأبحاث الداخلي الخاص بها.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)



Egypt Allocates \$4.14 Billion to Support Food in the 2023- -2023 وصر تخصص 4.14 وليار دولار لدعم الغذاء في ويزانية 2024 Budget

Egypt has allocated 127.7 billion Egyptian pounds (\$4.14 billion) to the food subsidy program in the budget for the fiscal year 2023-2024, which begins on the first of next July. Egypt, with a population of 105 million, is one of the world's largest importers of wheat and is also dependent on imports of other staple foods and fuel.

The Ministry of Finance estimated Egypt's

need for 8.25 million tons of wheat in the next fiscal year, while the budget was based on an oil price of \$80 per barrel of Brent crude. According to the draft budget, it is expected to spend 2.991 trillion Egyptian pounds and generate revenues of 2.142 trillion pounds in the new fiscal year. It is also expected that the total deficit will reach 824.44 billion pounds or 6.96 percent of the gross domestic product.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

Oil Prices Make up for their Losses, and Brent Crude Jumps by More than 3 Percent

Oil prices rose to a limited extent amid the continued state of caution ahead of the expected monetary policy decisions of the Federal Reserve (the US Central Bank) and other central banks.

Brent crude futures rose \$2.13, or 3.2 percent, to \$74.15 a barrel and US West Texas Intermediate crude rose \$2.17, or 3.23 percent, to \$69.29 a barrel.

The two benchmarks fell by about \$3 a

barrel, as analysts focused on global supply growth and demand concerns ahead of key inflation data and the two-day Fed meeting that ends on Wednesday.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

The Pioneers of "Artificial Intelligence" Agree on its Seriousness and Disagree about its Regulation

A new filing reveals that Google and OpenAI, two US companies in the field of artificial intelligence, have opposing ideas about how the technology should be regulated by the government.

Google is one of the leading developers of generative AI with the launch of its own Chabot known as "Bard", along with Microsoft-backed OpenAI and creator of the most popular app, ChatGPT.

Moreover, while OpenAI CEO Sam Altman promoted the idea of a new AI-focused government agency to handle its complexities and license the technology, Google declared that it favored a layered, multi-stakeholder approach to AI governance.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



خصصت مصر 127.7 مليار جنيه (4.14 مليار دولار) لبرنامج دعم الغذاء في ميزانية السنة المالية دولار) لبرنامج دعم الغذاء في الأول من يوليو (تموز) المقبل. حيث تعدّ مصر، التي يبلغ عدد سكانها 105 ملايين نسمة، واحدة من أكبر مستوردي القمح في العالم، كما أنها تعتمد على واردات الأغذية الأساسية الأخرى والوقود.

وقدرت وزارة المالية حاجة مصر إلى 8.25 مليون

طن من القمح في السنة المالية المقبلة، بينما تم وضع الموازنة على أساس سعر نفط قدره 80 دولارا للبرميل من خام برنت. ووفق مشروع الموازنة من المتوقع إنفاق 2.991 تريليون جنيه مصري وتحقيق إيرادات بقيمة 2.142 تريليون جنيه في السنة المالية الجديدة. كما يتوقع أن يبلغ إجمالي العجز 824.44 مليار جنيه بنسبة 6.96 بالمئة من الناتج المحلى الإجمالي.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

أسعار النفط تعوض خسائرها.. وخام برنت يقفز بأكثر من 3 في الوئة

ارتفعت أسعار النفط بشكل محدود وسط استمرار حالة الحذر قبل قرارات السياسة النقدية المرتقبة من مجلس الاحتياطي الاتحادي (البنك المركزي الأميركي) وبنوك مركزية أخرى.

وصعدت العقود الآجلة لخام برنت 2.13 دولار أو 3.2 في المئة إلى 74.15 للبرميل، كما زاد خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 2.17 دولار أو 3.23 في المئة إلى 69.29 دولار للبرميل.

وتراجع الخامان القياسيان بنحو 3 دو لارات للبرميل

وسط تركيز المحللين على نمو الإمدادات العالمية والمخاوف المرتبطة بالطلب قبيل بيانات رئيسية للتضخم والاجتماع الذي سيعقده "الفيدرالي" (المركزي الأميركي) على مدار يومين وينتهي اليوم الأربعاء.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

رائدا "الذكاء اللصطناعي" يتفقان على خطورته ويختلفان بشأن تنظيمه

كشف ملف جديد أن شركتي "غو غل" و "OpenAl"، وهما شركتان أمير كيتان في مجال الذكاء الاصطناعي، لديهما أفكار متعارضة حول كيفية تنظيم التكنولوجيا من قبل الحكومة.

وتعد "غوغل" واحدة من المطورين الرائدين للذكاء الاصطناعي التوليدي مع إطلاق روبوت الدردشة الخاص بها والمعروف باسم "Bard"، جنباً إلى جنب مع "OpenAl" المدعومة من "مايكروسوفت"،

وصاحبة التطبيق الأشهر "ChatGPT".

وبينما روّج الرئيس التنفيذي لشركة "OpenAl"، سام ألتمان، لفكرة وجود وكالة حكومية جديدة تركز على الذكاء الاصطناعي للتعامل مع تعقيداتها وترخيص التكنولوجيا، أعلنت "غوغل" عن أنها تفضل نهجاً متعدد الطبقات ومتعدد أصحاب المصلحة لحوكمة الذكاء الاصطناعي.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)



"غوغل" تنبه وستخدويها لفرض وصر ضريبة على شركات التكنولوجيا

تبدأ مصر اعتبارا من أول يوليو (تموز) المقبل، بتطبيق ضريبة القيمة المضافة على الشركات التي تقدم خدمات إعلانية وتسويقية. وتشمل الشركات التي ستخضع لهذه الضريبة، "غوغل" و"فيسبوك" و"يوتيوب" و"نتفليكس" و"تيك توك" وأيضا منصات البيع الإلكترونية.

وكشفت رسالة شركة "غوغل" لمستخدميها عن بدء تطبيق ضريبة القيمة المضافة على خدماتها الإلكترونية في مصر بنسبة 14 في المئة. ويشمل



الأمر جميع الشركات غير المقيمة في مصر التي تقدم خدمات إعلانية وتسويقية، حيث يجب أن تسجل في مصلحة الضرائب وتحصل ضريبة القيمة المضافة على الخدمات التي تقدمها لأشخاص غير مسجلين ضريبيا وهي جميع الخدمات التي تقدمها بمقابل مادي. أما الخدمات المجانية فلن تتأثر بضريبة القيمة المضافة.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

■ "Google" Warns its Users of Egypt's Imposition of a Tax on Technology Companies

Starting from the first of next July, Egypt will start applying the value-added tax to companies that provide advertising and marketing services. The companies that will be subject to this tax include "Google", "Facebook", "YouTube", "Netflix" and "Tik Tok", as well as electronic sales platforms.

Google's message to its users revealed that the value-added tax has started to be applied to its electronic services in Egypt at a rate of 14 percent. The order includes all non-resident companies in Egypt that provide advertising and marketing services, as they must register with the tax authority and collect the value-added tax on the services they provide to persons who are not registered for tax, which are all the services they provide in return for money. As for free services, they will not be affected by VAT. **Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)**

بايدن: بيانات التضخم «سارة» لكن يجب فعل الوزيد لكبحه

وصف الرئيس الأميركي جو بايدن بيانات التضخم، بأنها تمثل «أنباء سارة للأسر التي تعمل بجد»، لافتا إلى أن هناك المزيد من العمل الذي يتعين القيام به لخفض تكلفة المعيشة في البلاد.

وسجلت أسعار المستهلكين الأميركيين زيادة متواضعة في مايو (أيار)، ما أدى إلى أقل زيادة سنوية لمعدل التضخم في أكثر من عامين، إلا أن ضغوط التضخم الاساسي ظلت قوية، ما يعزز التوقعات بأن يبقي مجلس الاحتياطي الاتحادي

(البنك المركزي الأميركي) أسعار الفائدة دون تغيير اليوم الأربعاء. وارتفع مؤشر أسعار المستهلكين 0.1 في المئة الشهر الماضي مع تراجع أسعار البنزين. وكان المؤشر قد زاد 0.4 في المائة في أبريل (نيسان). وفي 12 شهراً حتى مايو، ارتفع المؤشر أربعة في المئة، وهي أقل زيادة سنوية منذ مارس (آذار) 2021، وجاءت بعد زيادة نسبتها 4.9 في المائة في أبريل. المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

■ Biden: Inflation Data is "Good," but more must be done to curb it

US President Joe Biden described the inflation data as "good news for hard-working families," noting that more work needs to be done to reduce the cost of living in the country.

US consumer prices recorded a modest increase in May, which led to the lowest annual increase in the inflation rate in more than two years, but underlying inflation pressures remained strong, which reinforces expectations that the Federal Reserve (US Central Bank) will keep interest rates unchanged on Wednesday. The consumer price index rose 0.1 percent last month as gasoline prices fell. The index had increased 0.4 percent in April. In the 12 months through May, the index rose four percent, the smallest annual increase since March 2021, and followed an increase of 4.9 percent in April.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

